
Naslov: Karlovac: œene u politici i zaštita okoliša
Datum: 05.11.2007
Drœava, Izvor, Izdanje: Hrvatska, HINA, , 
Stranica: 0
Površina: 0 cm2

 

Karlovac: œene u politici i zaštita okoliša 

 

KARLOVAC, 5. studenog 2007. (Hina) - Œene u politici trebale bi se više zauzeti za zaštitu okoliša, jer su 
zbog uvrijeœena naèina œivota najviše u izravnu doticaju s izborom i proizvodnjom hrane, pa mogu poticati i 
akcije za zdrav œivot i izbjegavanje najrazlièitijih kemikalija, zakljuèci su današnjeg okruglog stola ";Œene u 
politici - zagovaranje za zdravo društvo u zdravu okolišu";, koji je organiziran u Karlovcu u povodu iduæih 
izbora. U zakljuècima se takoðer navodi da je zaštita okoliša u Hrvatskoj na niskoj razini jer je oneèišæenje 
okoliša sveprisutno, da politièke stranke imaju programe, ali bi se trebale više zauzeti da zaštita okoliša i 
zdrav naèin œivota budu prvi interes, a ne da svu brigu prepuštaju iskljuèivo drœavnim ustanovama i 
udrugama. Okrugli stol priredili su èlanovi Press centra za okoliš u suradnji s udrugom Grupa OR i 
Nezavisnim magazinom za okoliš ALERT, uz potporu Swedish Green Forum iz Švedske i Stichting 
Duurzame Solidariteit iz Nizozemske. Skupu su se odazvali kandidati DC-a, HSS-a, SDP-a i Zelene liste, te 
predstavnici Ministarstva zaštite okoliša, udruga, graðanskih incijativa i karlovaèkoga Gradskog 
poglavarstva. 

Mira Mediæ, pomoænica ministrice u Upravi za strateške i integracijske procese u zaštiti okoliša, usprotivila se 
kritikama da je zaštita okoliša u Hrvatskoj zastupljena ";samo na rijeèima, izradom strategija i pravilnika"; jer 
je to vrlo vaœan prvi korak nakon kojeg slijedi moguæa provedba i da društvo u cjelini mora ustrajati u 
promjeni svijesti o zaštiti okoliša. 

Mirjana Kolarek-Karakaš (s liste DC-a u Varaœdinu) podastrla je program u kojem je predviðeno, meðu 
ostalim, zatvaranje Nuklearne elektrane u Krškom, jaèe oporezivanje ambalaœe koja se ne moœe reciklirati i 
slièno. Smatra i da tvrtke oneèišæivaèi ne bi smjele financirati politièke kampanje. 

Ana Stavljeniæ-Rukavina je u ime HSS-a rekla da su za tu stranku nedjeljiva èetiri programa: ekološki, 
gospodarski, te obnova hrvatskog sela i zdravstva. Govoreæi o œeni na selu, rekla je da HSS provodi 
programe da se saèuva sadašnjih 100.000 sela u Hrvatskoj, iako broj stalno opada. Seosku œenu treba 
izvlaèiti iz anonimnosti kao nositeljicu gospodarskih aktivnosti i proizvodnje zdrave hrane. Takoðer treba 
potaknuti osnivanje udruga poslovnih œena i u njih ukljuèivati i poljoprivrednice, rekla je. 

Biserka Vraniæ, peta na listi SDP-a u VII. izbornoj jedinici, rekla je da se zauzima za osnivanje raznih oblika 
zadruga kao sigurnijeg lanca prodaje robe. Drœi da sve stranke imaju više-manje dobre ekološke programe, 
ali da ih ne mogu sve jednako dobro provesti. Vraniæ je kao gradonaèelnica Ozlja istaknula da uspješno 
suraðuju i s prekograniènim slovenskim i s hrvatskim pograniènim opæinama u povlaèenju novca iz 
predpristupnih fondova EU-a za ekološke projekte. 

Dragutin Ribariæ u ime Zelene liste ponovio je da se odluèno protive ukljuèenju Hrvatske u NATO, a da se 
pristup EU-u ne smije temeljiti na deklaratornom prihvaæanju propisa EU-a o zaštiti okoliša, uz odlagališta 
opasnog otpada, masovni turizam, malen postotak obnovljivih izvora energije, a i bez dobrih laboratorija za 
otkrivanje oneèišæenja. 

Voditeljica skupa Marija Molnar, èlanica Povjerenstva za ravnopravnost spolova Vukovarsko- srijemske 
œupanije i Povjerenstva za praæenje i procjenu provedbe politike ravnopravnosti spolova u medijima pri 
Vladinu Uredu za ravnopravnost spolova, izrazila je optimizam glede sudjelovanja œena u politici jer je 90-ih 
godina u Hrvatskom saboru bilo pet posto œena, u prošlom sazivu 22 posto, a sada je na listama 30 posto 
œena.   


